
'» .»•

" A '"•'•I.
PH.vi. r».«v

^.£M. _
KLA5 ' ".I-

ono i-

viii*

I PA

U *

- {8.

icci>'<b);iDi>i'iri rMTij<r.ii«e son

KLUB POSLANIKA

Podgorica, 24,06.2018.godine

skupStina crne gore
g-din Ivan Bra]ovi6, predsjednik

Posfovani g-dinc Brajovicu,

ObavjestavaniJVas da cu na osnovu clana 187 Poslovnika Skupgtine Cnie Gore, u ime Kluba
Poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore, postaviti pitanje na Desetoj - posebnoj sjednici
Iryog redovnog (proljecnjeg) zasijedanja koja ce se odr2ati 27.06.2018, predsjedniku Vlade
g-dinu DuSku Markovicu. '

S postovanjem,

SEF KLUBA POSLANIKA

tnr RaSko Konjevic



Posfovani gospodine Markovidu,

V  sa .a„„™ 187 Po.ovaiUa S.up.«ae Crne Gore, pos.v.Ja™ Va™ s.JedCe pitanje:
doprinose. prem po'dfdma PoTiTuprL'tno'^i T ^ '
Osman Nurkovia, ne odgovara na postavljena p?tan a Soln ̂  cn n™'
Gore 0 temama poreskih dugova i poslovanja di4v„ih k! Crne
kojim rukovodi. Time direktno ne poSir skuTCu rIT' " Miniatamtva
podrzavateiakvoponalanjeministraNurkoiicaflaeeVtar Gore . njene Poslanike. Da li
PreT'^d" od 24 miliona eura? ' ' izmirile poreske
P^uf^tro^litjatMin^arTv^ Nurkovica u dijelusaobracaja zaposleno lica od 01.01.2017 godle V " Minialarstvu
da su angazovani po osnovu javnih ill intemlh konkursa bibT "•* dostavite bilo
povremenim poslovima Hi preuzimaniem ili P° "e°vora o privremenira iValim saznanjima u svim'luSals oE ^ali supZa
posebno u onim segmentima koji se tiSu antikorupcijskoglmiZf'^"

OBRAZLOi;ENJE

prava. Nezakonito zapoSljavanje ozbiljno ugroLva "grozava osnovna naSela vladavine
nade posao shodno svojim struinim kvalifikacijaZ i .fpT® ^ ''"® J^lnaku Sansu da
profesionalneadministracije. negativno uti6e na izgradnju

mrmkoKonjpi6, SefKluba PoslauikaSDP
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Podgorica, 12. jul 2018. godine
1

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pltanja postavljena tokom
Premijerskogsata odrzanog 27. juna 2018. godine, kako bi isti bili dostavljeni
uvaSenim poslanicima.

S uvazavanjeiTi;

Dusko Markovic

/  /



Klub poslanika Socijaldemokratske partije
Rasko Konjevid

POSLANICKO PITANJE

Poreski dug u cetiri drzavne kompanije u sektoru saobracaja samo po osnovu poreza i
doprinosa po podacima Poreske uprave iz januara 2018 godine iznosi, vjerovali Hi ne, oka 24
mlliona euro.

Vladavina prava podrazumijeva dva principa, kljucno, a razumio sam iz odgovora na Vaso
prethodna pitanja i iz javne debate koja je prisutna u javnosti da je jedno od kijucnih
opredjeljenja Vlade upravo izgradnja institucije viadavine prava. Ona podrazumijeva dvije
stvari u osnovi da bi biia poStovana. Dakie, JednajeJednakost gradana pred zakonom, a druga
Je Jednakost pravnih lica u izvrsavanju njihovih obaveza i samim timjednakost pred zakonom.

Kako je mogu^e ako imamo takav princip za koji se Vlada zaiaze da samo detiri kompar}ije,
samo u jednom sektoru kojim upravlja ministar saobradaja, duguju 24 miiiona euro za poreze
i doprinose?

Ti porezi i dopinosi dominantno de najvedu stetu, osim drzavnom budzetu, da nanesu / onim
ijudima koji rade u tim preduzedima. Ne moram pojasnjavati koliko kompiikacija takav poreski
dug moze da stvori ijudima priiikom odiaska u penziju Hi priiikom ostvarivanja bilo kojih drugih
prava, priiikom prelaska u radni odnos u neko drugo preduzede.

Ministar saobradaja ne odgovara ni na jedan dopis, koji sam baremjaslao, a tide se mog prava
kao poslanika iz clana 50, da dobijem podatke vezano za poslovanje nekoiiko preduzeda u
sektoru saobradaja. Moiio bih Vas da se osvrnete i na taj segment, da li je to nafonu onoga
sto Vlada promovise kao svoj transpdrentan rod. Ni jedan materijal koji se tide Hi gro materijala
koji se tidu probiema u sektoru saobradaja kod ovih preduzeda minister saobradaja prediaze
Vladi pod oznakom tajnosti. Ne razumijem, a poznajem dini mi se dosta solidno Zakon o tajnosti
podataka, zaSto bi poreska obaveza preduzeda gdje je drzava vedinski vlasnik, posebno za
poreze i doprinose Hi zaduzivanje nekog od tih preduzeda Hi drzavna pomod data na ovaj Hi
onaj nadin bila pod velom tajnosti. Ne znam nijedan materijal, barem ovaj koji s? mogao vidjeti
kao sadrzaj saziva Vlade da se ticao ovih tema iz oblasti saobradaja a da je gradanin i mi
poslanici, mogao da mu pristupi.

Vide puta je najavljivano da de ovaj problem biti rjeSen odredenim pianom koji de predloziti
Ministarstvo saobradaja. Viada funkcionise vide od godinu / po dana, barem mi u Skupdtini Hi
javnost u cjelini, nije taj plan mogia da vidi.

Predsjednide Vlade,

Dakle Vlada je negdje krajem 2016. godine usvojila Zakon o reprogramu poreskih dugova. U
dianu 13 tog Zakona koji podrazumijeva raskidanje eventuaino potpisanog reprograma, stav



1, alineja 3, citiracu: ̂ poreski organ ce ukinuti rjesenje a reprogramu poreskog potrazivanja
oka poreski obveznik kasni vise od 30 dona so placanjem tekuce obaveze pa dsnovu javnih
prihoda. Moje pitanje prema Varna, da li imate informaciju Hi da H mozete ovako „uslijepo''
garantovati da ova iista poreskib duznika koju je objavila Poreska uprava sa podacima iz
januara 2018. godine, tj. da !i mozete garantovati da sve firme koje su u reprogramu a
navedeno je u napomeni koje su u reprogramu placaju svoje tekuce obaveze u ovom
zakonskom roku kdko je predvideno? Ja du Vas zamolitisamo da mi odgdvorite za jednu firmu,
ne zato sto imam poseban afinitet, pozitivan Hi negativan prema tojfirmi, nego zato sto se radi
0 najvecem poreskom duzniku. Ministarpoljoprivredeje bio prisutan pa Vam on mozepomodi,
siguran sam. Da H Vektra Jakid i Vektra Montenegro koji ukupno duguju 10 miliona euro, a u
reprogramu su, kasne vise od 30 dana kako propisuje Zakon i da li je shodno tome Zakon
ispostovan ako govorimo o viadavini prava.

1 drugi segment koji se tide obiasti saobradaja, samo izjednog drugog ugia a takode se tide
vladavine prava. Osim jednakosti pred zakonom i osim dinjenice da pravna iica moraju takode
da budu jednaka pred zakonom i izmiruju svoje obaveze, postoji nesto sto gradi viadayinu
prava a to je odnos izvrsne vlasti prema sudskoj viasti. Jude smo nesto o tome pridali koiikoje
vazno da ta vlast bude nezavisna a koliko je vazno do izvrsna vlast koja ne smije da utide na

nju poStuje njene odiuke. Moje pitanje prema Varna je vrlo jednostavno, da ii znate, da li
mozete garantovati, taj spisak odekujem u pisonoj formi, ne da ga ditam ovdje zbog imena i
prezimena, da li ima prema Vasim saznanjima bilo koje lice u Ministarstvu saobradaja kojegje
sudska vlast pravosnaznom presudom osudila za nezakonito djelo a da je zaposlen u
Ministarstvu saobradaja suprotno Zakonu o drzavnim sluzbenicima i namjestenicima?

ZaSto mislim da je ovaj princip, bez obzira radilo se o jednom, dva Hi tri sludaja, vrlo vazan.
Vazonje zato sto bi Viada takvim postupanjem njenog ministra poslala poruku ne samo da ne
podtuje sud i sudske grane vlasti, nego bi poslaia jednu drugu vrstu poruke, da je korupcija
nesto sto se moze tolerisati zapoSljavanjem u drzavnoj sluzbi.

Obrazlozenje

Svako pravno lice bez obzira ko je njegov viasnik mora biti jednako pred zakonom i pladati
poreske obaveze prema drzavi. Nejednakost pred zakonom ugrozava osnovna nadela
vladavine prava.

Nezakonito zaposljavanje ozbiljno ugrozava pravo da svaki gradanin ima jednaku dansu da
nade posao shodno svojim strudnim kvalifikacijama i time se negativno utide na izgradnju
profesionalne administracije.

Zahvaljujem.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Postovani poslanice KonjevicU;

Vlada u kontinuitetu radi na naplati poreskih potrazivanja pravnih i fizickih lica u Crnoj Gori.

Kako u ovom mandatu, tako i u ranijim sazivima koje konstituise parlamentarna vecina.

predvodena Demokratskom partijom socijalista. Podsjecanja radi, taj dug je akumuliran u
periodu od nekoliko decenija i ne moze se ocekivati da se na kvalitetan nacin rijesi u kratkom
roku, sto vam je vjerujem poznato, imajuci u vidu da ste svojevremno obavljali duznost
ministra finansija i neposredno se bavili ovim pitanjem.

U cilju omogudavanja bolje naplate poreza donijet Je Zakon o reprogramu poreskog
potrazivanja pocetkom 2017. godine, dme je poreskim duznicima data mogucnost piacanja
zaostalog duga u viSe mjeseenih rata. Ministarstvo finansija, odnosno Poreska uprava, u
kontiunuitetu obavjestavaju javnost o efektima primjerie tog Zakona. I pored odredenih

teskoca u implementaciji, mozemo red da smo zadovoljni ostvarenim rezultatima.

Dug drzavnih kompanija u oblasti saobradaja je predmet stalne paznje Ministarstva saobracaja
i pomorstva i Ministarstva finansija. Poreski dug za cetiri saobradajna preduzeda na dan 25.
juna 2018. godine je ovakav:

Montenegro Airlines Ima dug od cca 18,3 miiiona eura. L) 2017. godini su uplacene poreske
obaveze u iznosu od preko 400.000 eura, a u 2018. godini gotovo miiion eura. Kao kompaniji

koja je bila korisnik drzavne pomodi, pomenuti Zakon nije joj davao mogucnost da se prijavl za
reprogram poreskog duga po osnovu zaostalih poreza i doprinosa. Medutim, Montenegro
Airlines u 2018. godini uredno izmiruje poreske i ostaie obaveze koje proisticu iz tekudeg
poslovanja. A od pocetka 2018. godine, po ovom osnovu upladen je znacajan iznos u drzavni
budzet, i mi ne ocekujemo da u ovoj godini dode do povedanja poreskog duga kod ovog

preduzeda.

Zeljeznickiprevoz Crne Gore ima dug od 3,6 miiiona eura. Ovo privredno drustvo nije podnijeio
zahtjev za korisdenje prava na reprogram poreskih obaveza. U 2017. godini uplacene su
poreske obaveze u iznosu od 575.000 eura, a u 2018. godini blizu 90.000 eura.

Zeljeznicka infrastruktura Crne Gore ima dug od 2.050.000 eura, ali je za ovo privredno drustvo
donijeto rjesenje o reprogramu porekog potrazivanja na iznos od 3,3 miiiona eura. Preduzece
uredno izmiruje obaveze po reprogramu, kao i tekude obaveze nastale po osnovu poslovanja,

tako da je znacajno smanjilo inicijaini iznos duga. U 2017. godini uplacene su poreske obaveze
u iznosu od 3,9 miiiona eura, a u 2018. godini 1,8 miiiona eura.

Odrzavanje zeljezni^kih voznih sredstava ima dug 1,9 miiiona eura i nije podnijeio zahtjev za

reprogram poreskog potrazivanja. U 2017. godini upladene su poreske obaveze u iznosu od
1,2 miiiona eura, a u 2018. godini oko 50.000 eura.



Dakle, navedeni podaci pokazuju da kod dva zeljeznicka preduzeca postoji visok nivo duga, all
da je intenzivirano placanje u prosloj i ovoj godini u odnosu na raniji period, pa oeekujemo da
ce se rast duga zaustaviti. S obzirom da se radi o djelatnosti od javnog interesa, zelim da
naglasim da je Ministarstvo saobracaja zaduzeno da pazljivo prat! razvoj situacije, 1 da ce
preduzimati mjere na stabiiizaciji njihovog poslovanja. Ovo se prije odnosi na uvodenje mjera
stednje, rjesavanja problema tehnolo§klh viskova, kao i unapredenje voznog parka i podizanja
kvaliteta usiuge, sto treba da dovede do stvaranja vecih prihoda.

Kao odgovorni ljudi svjesni smo da je u Interesu Drzave i svih gradana Crne Gore, da se svako
poresko potrazivanje naplati, bez obzira ko je vednski vlasnik, ako je rijec o privrednom
drustvu. Ipak, vjerujem, i slozidete se, da svi zajedno trebamo uvaziti i realne trzisne usiove
koji, nazalost, ne stvaraju mogucnost da ova drustva efikasno i na vrijeme izmiruju svoje
poreske obaveze u ovom trenutku.

All to ne znaci da ovaj dug nece bit! naplacen. Naprotiv, kao I prema svim drugim poreskim
obvezniclma, primjenjuje se 1 primjenjivade se odgovarajuia zakonska regulativa u cilju
naplate poreskih obaveza koje potrazuje Drzava. Ocekujemo da cemo u narednom periodu
uspjeti da pronademo odgovarajude modalitete koji de i ove poreske obveznike uciniti
urednim. To zaista radimo. Znam Vas stav po ovom pitanju, ali mi nemamo izbora bez da

idemo na ovakav nacin i ovim putem.

Dakie, uvazeni poslanice Konjevidu,

Paraleino sa informacijama o poreskom dugu cetiri drzavne kompanije u oblasti saobracaja,

trazili ste I podatke u vezi zapoSljavanja u Ministarstvu saobradaja i pomorstva od 1. januara
2017. godine do danas. Dozvolite mi da imam sada iicni osvrt u odnosu na nastavak pitanja.
Dakie, pozdravljam Vas povratak u Pariament, I registrujem da na taj nadin i Vi, kao i ja,
uvazavamo ovaj Dom na isti nadin kao mjesto zajednidkog okupljanja, djelovanja i rjesavanja

otvorenih pitanja.

Upravo s tim u vezi, uvjeravam Vas da dete trazene informacije dobiti od ministra saobradaja
i pomorstva, u skladu sa poslovnickom obavezom koju smo jednako duzni da postujemo - i
poslanici i dianovi Viade.

A u odnosu na konkretno pitanje, a posebno na Vase upozorenje oko potrebe da osnazimo

antikorupcijsko djelovanje u politici zaposljavanja, zelim jasno da porudim da dijelim Vase
stavove tim povodom.

Medutim, Zakon o drzavnim sluzbenicima oviascenje za zasnivanje radnog odnosa daje
starjesini organa, odnosno ministru, a ne predsjedniku Viade.

Dakle, vjerujudi da su konkursi i oglasi sprovedeni u skladu sa zakonskom procedurom, koja ne

podrazumijeva samo udesce i odludivanje ministra, ved i postupak obavezne provjere



sposobnosti, utvrdivanja liste za izbor i mogucnost koriscenja pravnih sredstava u upravnom i
sudskom postupku, pozivam Vas da mi nakon sto od ministra Nurkovica dobijete trazene
podatke, ukazete na svaki propust ill eventuainu neregularnost koju ste konstatovall ill
registrovali.

Jasno Vam je da predsjednik Viade ne moze znati gdje su I kako rasporedeni sluzbenici u
drzavnoj upravi, njih preko 10.000, niti mu je posao da kontroliSe radne odnose.

Ali bez obzira, stojim Vam na raspoiaganju da otvorimo i ta pitanja, odiucan da doprinesem
obezbjedivanju jednakih sansi za zaposljavanje svakom gradaninu, a time i za izgradriju
profesionalne administracije koja je Crnoj Gori jako potrebna.

U vezi sa tim, zao mi je sto u okviru prethodnih jedanaest sesija Premijerskog sata nijesmo
imali priiike da razgovaramo, ukljudujud i ovu temu, jer biste i odgovor uz odgovarajuiu
dokumentaclju, dobili mnogo ranije.

Hvala na paznji.


